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Research of dynamics of an electromechanical brake drive with the executive mechanism in the form of planetary 
roller screw (PRS) is conducted. Two transitive modes were investigated: the first mode - a mode of uncontrollable 
running start from acondition of rest before occurrence of axial force on rod PRS; the second - increase in axial force 
at rod PRS from zero to the maximum established value. The nonlinear differential equations of mathematical model 
of a drive are solved by a method of Runge-Kutta on the computer by means of specially developed software in the 
environment of Delphi. Schedules of dependences of axial force on rod PRS from time are constructed at various 
values rigidity, friction and weigth-dimensions drive parametres. Character of influence of each of these parametres 
for the period of operation of brake system and axial force on a rod is established, the comparative analysis is carried 
out. By results of the spent dynamic analysis the electromechanical brake drive has shown higher technological level 
in comparison with electrohydraulic and hydromechanical drives by the major criteria of efficiency of braking - time of 
operation and axial force on a brake block. Ways of the further increase of these characteristics are specified.
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В данной статье описывается влияние функционального зонирования территорий на кадастровую оценку 
земель на примере рабочего посёлка Башмаково Пензенской области. Приведены основные положения функ-
ционального зонирования, а также зоны, выделяемые при функциональном зонировании, с которыми тесно 
связана кадастровая оценка земель населённых пунктов, их назначение, особенности кадастровой оценки  тер-
риторий населённых пунктов, разделение последних на оценочные микрозоны. Также рассмотрены принципы 
размещения функциональных зон на основе схемы (в масштабе 1:10000) функционального зонирования ра-
бочего посёлка Башмаково. В работе проведены расчеты кадастровой стоимости на объекты недвижимости, 
согласно которым самую высокую стоимость в посёлке имеют земли промышленной и общественно-деловой 
зоны, вычислена средняя цена на объекты во всех зонах на квадратный метр.
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This article describes the influence of functional zoning on the cadastral valuation of land on the example of the 
camp Bashmakovo Penza region. The main provisions of the functional zoning, as well as areas that are expelled by 
functional zoning, which is closely linked cadastral valuation of land settlements, their purpose, especially cadastral 
valuation of settlements, the separation of the latter on the evaluation microzones. Just consider guidelines for placing 
functional areas based on the schema (scale 1:10,000) of the functional zoning of the camp Bashmakovo. In this paper 
we calculated the cadastral value of real estate assets, according to which the highest value in the village are landless 
industrial and social - business zone, the average price for objects in all areas per square meter.
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Количество ежегодно публикуемых образовательных ресурсов увеличивается стремительными темпами. 
В связи с этим актуальной задачей становится автоматизация поиска образовательных ресурсов с учетом инди-
видуальных особенностей и текущих уровней знаний обучаемых. Анализ современного состояния вопроса по-
казал, что наиболее перспективным методом адаптивного поиска является сочетание рассуждений на онтоло-
гии и рассуждений по прецедентам. В статье рассматривается процесс формирования онтологической модели, 
обеспечивающей поддержку алгоритма рассуждения по прецедентам для поиска электронных образователь-


